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Pozvánka na zasedání 
zastupitelstva obce

Zveme občany k účasti na jednání Zastupitelstva obce Větřní,

které se bude konat v pondělí dne 11.6.2012 od 18:00 hod. 

Zasedání zastupitelstva se uskuteční v zasedací místnosti 

- v domě čp. 296 ve Školní ulici ve Větřní (nad obecní knihovnou). 

Mgr. Antonín Krák, starosta obce

Vážení spoluobčané, jistě jste si 

již všimli, že jsme i v tomto roce 

vykročili cestou oprav našich obec-

ních bytů, kde se především zamě-

řujeme na zateplení fasád, výměny 

oken a balkonů. Začali jsme revi-

talizovat nejstarší panelový dům ve 

Větřní v ul. Souběžná čp. 239-240. 

V současné době finišují přípravy na 

zateplení fasád, výměny oken a bal-

konů v ul. Sadová čp. 297, 298, 299. 

Jde nám především o prodloužení 

životnosti našich obecních bytů, úsporu energie na vytápění a zlepšení 

prostředí, ve kterém naši obyvatelé žijí. Tyto investiční akce bychom 

rádi dokončili do října tohoto roku. Revitalizace panelových domů je 

hrazena z dotačních titulů programu Zelená úspora (tj. 30% z investice) 

a z finančních rezerv obce.

Zároveň očekáváme přijetí dotace z ministerstva pro místní rozvoj, 

kde bychom pokračovali III. etapou Regenerace sídliště Urbal. Především 

by se jednalo o úpravy stávajících parkovacích míst, veřejného osvětlení, 

prostranství kolem čp. 1 včetně schodiště, prostoru kolem prodejny COOP 

a přilehlé stráně. Tato investiční akce bude financována z dotace minister-

stva pro místní rozvoj (tj. 70% z investice) a z finančních rezerv obce.

Další očekávaná dotace je ze Státního fondu životního prostředí, 

která je určena na zateplení a výměnu oken v mateřské školce. Tato inves-

tiční akce bude financována z dotace Státního fondu životního prostředí 

(tj. 20% z investice) a z finančních rezerv obce.

Ještě v tomto roce dojde k opravě sportovní haly v čp. 238, kde se 

zaměříme na výměnu podlahy a opravy přilehlých prostor. Tato investiční 

akce bude financována z daru ČEZu (tj. 500.000,- Kč) a z rozpočtu obce.

Toto je výčet akcí, na které jsme obdrželi nebo kde očekáváme, že 

obdržíme dotace z příslušných dotačních titulů. 

Je samozřejmostí, že řada občanů se ptá, kde na tyto investiční akce 

obec bere finance. V prvé řadě bych velice rád občany ubezpečil, že tyto 

akce jsou financovány z finančních rezerv obce, které jsou posíleny o 

příjem z dotací. Zbývající rezervy jsou stále dostatečné pro případ nena-

dálých výdajů.

Je jistě v souladu s požadavkem spravovat obecní majetek s péčí řád-

ného hospodáře, jestliže využíváme jedné z posledních možností posílit 

naše vlastní prostředky o státní příspěvek a o tyto prostředky zhodnotit 

náš majetek.Je zároveň zřejmé, že každé pozdější provedení výše uvede-

ných prací znamená při zdražování nafty, zateplovacích systémů a ostat-

ních materálů, při očekávaném růstu DPH a při výrazném omezení 

dotací jenom mnohem vyšší náklady pro obec v řádech milionů korun.

Z toho, co jsem zde uvedl, jasně vyplývá, že obec si na tyto akce nebe-

re úvěry, leasingy apod. a vše hradí ze svých zdrojů posílených o dotace. 

Zároveň současně disponuje i dostatečnými finančními rezervami.

Naší snahou je s rozmyslem a s péčí řádného hospodáře - jak nám 

ukládá zákon - zhodnocovat náš majetek, a především našim občanům 

zpříjemnit životní prostředí, ve kterém žijí. 

Mgr. Antonín Krák, starosta

Úvěry, půjčky, leasing obce

Rekonstrukce bytů čp. 238+13

Poskytnut hyp. uvěr od České spořitelny a.s. ve výši 16.500.000,- Kč na 

základě smlouvy o úvěru č. 0101912199 ze dne 7.3.2001 

První anuitní splátka 30.9.2001, datum posl. spl.: 31.8.2021

Měsíční anuitní splátka je 101 381,- Kč      

Výstavba domků - Jabloňová ul.

Poskytnut hyp. uvěr od České spořitelny a.s. ve výši 31 000 000,- Kč na 

základě smlouvy o úvěru č. 71/04/LCD ze dne 30.1.2004

První anuitní splátka 31.1.2006, datum posl. spl.: 31.12.2025 

Měs. anuitní splátka je 190 462,- Kč. Od 8/2010 měs. spl.: 188.913,- Kč

Teplofikace v obci

Poskytnut uvěr na investici od České spořitelny a.s. ve výši 45.150.000,- Kč 

na základě smlouvy o úvěru č. 248-013-01 ze dne 4.7.2001.

První splátka 21.1.2002, posl. splátka: 20.5.2016

Měsíční splátka jistiny je 260.980,- Kč      

Půjčka na kanalizaci

Bezúročná půjčka na „rekonstrukci kanalizace Větřní“ ze dne 7.11.2008 

ve výši 5.000.000,- Kč od JVS Č. Budějovice poskytnuta ve dvou částkách 

rok 2008: 3.353.000,- Kč, rok 2009: 1.647.000,- Kč. Splátky budou splace-

ny v deseti stejných splátkách, poslední splátka v roce 2019.

Poskytnutý úvěr - auto Roomster

Na základě úvěrové smlouvy č. 77090164 uzavřené dne 7.3.2009 se spo-

lečností Credium a.s. Praha byl poskytnut úvěr na nákup auta ve výši 

226.000,- Kč. První splátka 17.4.2009, poslední splátka 17.3.2014.

Měsíční splátka 5.740,- Kč.

Leasing. smlouva - sekačka ISEKI

Smlouva o finančním pronájmu (leasing) č. 1021100035 uzavřená dne 

3.5.2011 se společností S Morava Leasing a.s. Znojmo. 

Nultá splátka ve výši 186 960,- Kč, měs. spl. 6.515,- Kč, ukončení 11/2015

Slovo starosty
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Ohlédnutí za „Březnem - měsícem čtenářů“

7. března navštívili knihovnu prvňáčci z obou prvních tříd, kteří plní 

úkoly na „Cestě do knihovny“. Tentokrát jsme si povídali o nastupujícím 

jaru a někteří předvedli, jak už umí číst. Ti nejlepší čtenáři dostali odmě-

nu - záložku do knihy.

7. března odpoledne bylo pro zájemce připraveno čtení pro děti: 

Znáte tuto knihu?, které by se mělo opakovat každou první středu v mě-

síci. Dětem čtou paní Rožánková a Horáková a pro pozorné posluchače 

mají připravenou odměnu. 

21. března se přišli do knihovny podívat žáci 5. ročníku s paní učitel-

kou Rampasovou. Děti se naučily, jak vyhledávat knihy v on-line katalo-

gu knihovny a pak si vybíraly knihy, které by si mohly půjčit a přečíst.

V tento den navštívili knihovnu i třeťáci s paní učitelkou Smolkovou. 

Nejprve si prohlíželi knihy a časopisy ve volném výběru a pak poslou-

chali ukázky z knih: Jak se zbavit Mstivý Soni, Deník malého Poseroutky 

a Příběhy z Černé lodi. 

28. března přivedl pan učitel Vysušil do knihovny žáky 4. ročníku, 

kteří se stejně jako páťáci naučili hledat v on-line katalogu knihovny 

a pak jim byly čteny ukázky z knih, které si mohou vypůjčit. 

Tento na akce bohatý měsíc stylově ukončil pan Pavel Mörtl, který 

29. března v podvečer přišel vyprávět o historii plavení dřeva v Novo-

hradských horách. Přítomní posluchači se dozvěděli vše o plavení dřeva 

na říčce Černé a Pohořském potoce, dostali se s autorem besedy až na 

českorakouskou hranici a viděli řadu zajímavých fotografií, plánků a his-

torických map. 

V květnu je pak pro zájemce z řad žáků základní školy připravena 

v knihovně výtvarná dílna s paní Jiřinou Halmlovou. 

A příjemná informace na závěr: od 1. dubna bylo zrušeno vybírání 

poplatku za použití internetu v knihovně pro všechny registrované čte-

náře.

-mk- 

Informace z knihovny

Společenské události
Zástupci Obce Větřní blahopřáli 

k narozeninám a životním výročím od 80 let

Únor 2012

Marii Bílkové, Heleně Chmelařové, Bohuslavu Hajerovi, Jaroslavu 

Prilipínovi, Alžbětě Bordáčové, Bohumilu Krejčímu, Boženě 

Pancové

Březen 2012

Emě Bučkové, Růženě Cimlové, Yosypu Merunkovi, Jaroslavě 

Krejčové, Marii Benešové, Josefu Bakovi, Janu Mestančíkovi

„Na naši poradnu se obrátili starší manželé. Zajistili si několik půj-

ček, většinou pro své děti. Ty se brzy dostaly do tíživé finanční situace 

a přestaly rodičům splácet částky, na kterých se předem domluvili. Nás 

manželé kontaktovali v situaci, kdy nebyli schopni půjčky splácet a dluhy 

jim narůstaly,“ popisuje jeden z typických případů, jež řeší, sociální 

pracovnice Tereza Lysoňková z Bezplatné právní poradny, která funguje 

v nedalekém Českém Krumlově již od roku 2006. 

„Nejdříve jsme zjistili možnosti jejich rodinného rozpočtu. Po jejich 

zmapování a po několika schůzkách se manželé rozhodli pro řešení 

prostřednictvím vyhlášení osobního bankrotu. Pracovníci poradny jim 

pomohli podat ke krajskému soudu návrh na povolení oddlužení. Soud 

jim oddlužení povolil a nyní budou muset splatit pouze 30 procent z cel-

kové dlužné částky ve splátkách, které jsou pro ně únosné. Na druhou 

stranu budou muset po dobu několika let žít z tzv. životního minima. 

Ale nehrozí jim exekuce, nepřišli o vše a hlavně se jim dluhy nenavyšují,“ 

pokračuje v popisu případu Tereza Lysoňková.

Mnozí klienti se však na poradnu obracejí pozdě, v situaci, kdy již 

neexistuje mnoho řešení. „Je velice důležité, aby služby poradny byly pro-

pojeny s terénní sociální prací, například terénním pracovníkem na obci. 

Ten může pomoci řešit problém už v jeho zárodku a působit preventivně 

proti zadlužování rodin. Pokud se daří kombinovat tyto služby, můžeme 

přispět nejen k řešení problémových situací, ale i k jejich předcházení,“ 

vysvětluje krumlovská sociální pracovnice.

Poradnu využívají jak senioři, kteří se dostali do potíží například 

v oblasti bydlení, tak i mladší lidé, kteří řeší problémy v souvislosti se 

ztrátou zaměstnání. Stále více klientů se na poradnu obrací v souvislosti 

s řešením jejich zadlužení. 

Zaveďme dluhové poradenství do Větřní

Zavedení podobné služby do obce navrhují členové Lokálního part-

nerství Větřní. Zadlužení rodin i jednotlivců je totiž problém, který se 

týká i řady obyvatel Větřní. Nejde jen o ty ze sociálně vyloučených lokalit, 

kde se tyto problémy kumulují. Může zasáhnout prakticky kohokoli.

Tato služba by se měla být součástí sítě sociálních služeb, o jejíž 

vytvoření v obci členové Lokálního partnerství usilují. Jejím smyslem je 

zajistit podporu lidem, kteří ji například z důvodu věku, zdravotního po-

stižení, sociální situace či zhoršení životních podmínek potřebují. Mezi 

další sociální služby patří například domovy pro seniory či pečovatelská 

služba, která ve Větřní již dnes velmi dobře funguje. Stejně významné 

jsou právě poradenské služby, které budou, doufáme, v budoucnu v obci 

významně posíleny. 

Věříme, že rozšíření sociálních služeb do Větřní, včetně protidluho-

vého poradenství, které jsme se členy Lokálního partnerství navrhli, bude 

mít podporu veřejnosti i politické reprezentace obce. 

Štěpán Bolf, Tomáš Zunt

Dluhové poradenství ve Větřní
Lokální partnerství Větřní: vytvoření sítě sociálních služeb v obci je nutnost

V dalším článku o činnosti Lokálního partnerství Větřní vedeného obcí a vládní Agenturou pro sociální začleňování představujeme odborné 

sociální poradenství. To je jednou ze sociálních služeb, jejichž pestrou a fungující síť se členové partnerství snaží v obci vytvořit. 
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Konec března byl ve znamení zvýšené aktivity větřenského rybář-

ského potěru. Třináct nových členů rybářského kroužku při místní ZŠ 

skládalo v Českém Krumlově před komisí zkoušky. Díky poctivé přípravě 

pod vedením svého vedoucího M. Hladíka všech třináct noviců Petrova 

cechu uspělo a v květnu se tak budou moci noví rybaříci zúčastnit oblast-

ní soutěže Zlatá udice. Předtím je však za odměnu čeká víkendové sou-

středění. Ale ani zde nebudou mladí rybáři zahálet. Prohloubí si nejen své 

teoretické znalosti, ale také se budou věnovat rybolovné technice a lovu. 

A zatímco noví členové skládali rybářské zkoušky, jejich starší kolegové 

se zúčastnili halového závodu v Prachaticích, který byl věnován stému 

výročí založení MO ČRS Husinec. Trenér F. Soukup k tomu řekl: „Už 

třetím rokem se účastníme závodů v rybolovné technice a jsem rád, že 

výkonnost našich závodníků roste. Kristýna Soukupová má svou pozici 

v závodním poli lehčí, protože rybolovné technice se moc děvčat nevěnu-

je. Saša Nádaský se pravidelně umisťuje v polovině výsledkové listiny, ale 

je to v nejsilněji obsazené kategorii. Pro mne osobně je důležitější, že se 

lepší jeho výkon, v letošním roce překonal čtyřikrát svůj osobní rekord. 

V nejbližší době oba závodníky čeká mistrovství jižních Čech.“

-dn-

Po podzimní části fotbalových soutěžích je A tým mužů na 9. místě v 

I. B třídě. B tým mužů je na 9. místě v okresní soutěži. Dorostenci a žáci 

hrají krajskou soutěž I. A třídu. Přípravka hraje novou soutěž 5+1.

Jako již tradičně jsme pořádali v zimních měsících halové turnaje 

pro mládežnické týmy. V neděli 12. 2. 2012 proběhl první LINDE CUP 

v kategorii dorostu, v neděli 26. 2. 2012 byl další turnaj pro žáky. Oba 

turnaje se uskutečnily v hale bývalého internátu. Chtěl bych poděkovat 

našim spoluobčanům, kteří poskytli finanční či věcné dary na zajištění 

turnajů pro naši mládež a hlavně firmě Linde pohony za sponzorský dar. 

Od března 2012 začali naši žáci a dorostenci trénovat venku na hřišti ve 

středu od 17.00 do 19.00 a v pátek od 17.00 do 19.00. Přípravka trénuje 

také venku na hřišti a to ve středu a v pátek od 16.30 do 18.00.

Tým žen se zúčastnil turnajů žen v sálovém fotbalu. Naši muži začali 

již soutěžní zápasy, ve kterých hrají o udržení v krajské soutěži.

V průběhu roku 2011 jsme pomocí dotací od krajského úřadu a obce 

Větřní dokončili opravu oplocení okolo sportovních areálů. V létě jsme 

opravili z vlastních prostředků střechu fotbalových kabin. Tímto děkuji 

za pomoc všem hráčům a příznivcům, kteří se oprav zúčastnili.

V únoru a březnu 2012 jsme provedli rekonstrukci sociálních zaříze-

ní ve fotbalových kabinách včetně WC pro veřejnost. Dále jsme provedli 

rekonstrukci vytápění fotbalových kabin.

Výsledky a další informace o našem klubu najdete na internetových 

stránkách - http://www.fotbalvetrni.cz/ 

Stanislav Rohan

Umění Muay Th ai
Sportování a rozvíjení fyzické zdatnosti i psychické odolnosti má 

mnoho podob. Jednou z nich je i bojové umění Muay Thai, také zvané 

thajský box, jehož základům se věnuje od října minulého roku v prosto-

rách tělocvičny „staré školy“ okolo šestnácti dětí. Aktivitu zaštiťuje Pio-

nýrské centrum Český Krumlov. Zúčastnila jsem se tréninku a přináším 

své postřehy.

Umění Muay Thai je staré přes tisíc let a pochází z Asie. Ač jeho 

původní cíl byl jediný - co nejrychleji zlikvidovat svého nepřítele, dnešní 

pojetí tohoto sportu je zcela jiné. Důraz je kladen zejména na rozvoj 

fyzické zdatnosti, osvojení základů sebeobrany, zlepšení psychické odol-

nosti a formování charakteru. 

Na děti dohlíží licencovaný trenér thajského boxu Vít Němec za 

pomoci Petry Karlíkové. Lekce začíná rozcvičkou, důležitou součástí 

pro další cvičení. Po protažení svalů se skupinka cvičících rozdělí na 

polovinu. S menšími dětmi Petra provádí komplexní cvičení pro zlepšení 

fyzické kondice, s většími pak Vít trénuje základní techniky, učí je např. 

správnému postoji a dýchání či jak držet ruce při obraně. 

Jsou ovšem sporty, které mají v názvu slova jako „bojový“ či „box“ 

pro děti a mládež vhodné či ne? Trenér, jehož děti nadšeně poslouchají a 

pod jehož dohledem vykonávají veškerá cvičení, má v otázce vhodnosti 

thajského boxu jasno - nabízí otázku týkající se jednoduché volby. Je lepší 

nechat dítě sedět u počítače, kde hraje hru, při níž postřílí své virtuální 

nepřátele, nebo mu nabídnout sportovně zaměřené využití volného času, 

při kterém si rozvíjí své fyzické dovednosti, zlepšuje pozornost a buduje 

charakter pomocí pozitivního přístupu trenéra? Onen pozitivní a dů-

sledný přístup je zřejmý, samy děti respektují svého učitele a i několikrát 

za lekci si společně opakují pravidlo, že to co se zde naučí, nikdy nesmí 

použít mimo tělocvičnu, jinak jim bude tento sport navždy zapovězen. 

Najít pro své dítě vhodnou aktivitu, která by ho podporovala ve vý-

voji a bavila, je jistě důležité pro každého rodiče. Možností je dostatek, 

zbývá je jen vyhledat a vydržet v docházce. Měla jsem možnost vidět, že 

jedna taková aktivita probíhá každou středu od 18 hodin za hojné účasti 

dětí i mládeže. 

-pg-

Stav rybářského potěru v našem revíru

Pohled do dění současné větřenské kopané

Poděkování
Dovolte mi, abych jménem svým, zastupitelů, pracovníků Obecního 

úřadu ve Větřní a občanů naší obce poděkoval paní tajemnici Marii 

Jiříčkové za dlouholetou práci na našem úřadu při příležitosti odcho-

du do starobního důchodu. 

Mgr. Antonín Krák, starosta obce Větřní 

Ukončení provozu lékárny ve Větřní
Na základě oznámení Mgr. Jany Slámové 

končí provoz lékárny ve Větřní dnem 13.4.2012. 
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Větrník

•  Prodám byt 3+1 s halou a balkonem v osobním vlastnictví, ulice 

Sadová. Dům zateplen, plastová okna. Více info: 725 134 722

Poděkování
Chtěl bych touto cestou upřímně poděkovat žákyním čtvrté třídy 

ZŠ a MŠ Větřní Nikole Josefčíkové, Marii Markové a Petře Rohanové 

za nalezení a odevzdání mého mobilního telefonu.

Ladislav Pivoňka

Klub seniorů
Víte, co dělají členové Senior klubu ve Větřní ?

První schůzka v letošním roce se uskutečnila 5. ledna. V úterý 

10. ledna jsme oslavili narozeniny paní Julie Mihalyové. Následovaly 

oslavy kulatých narozenin paní Jiřiny Vačkářové. K 80. narozeninám 

pana Jaroslava Prilipina přišli pogratulovat zástupci Obecního úřadu Vě-

třní paní Blanka Cimlová a pan ing. Pavel Štindl. Další oslavy následovaly 

při narozeninách pana Jiřího Vačkáře a paní Marie Benešové.

17. ledna jsme společně zašli na oběd do restaurace Slavie. 8. března 

ženám k MDŽ předali krásné růže p. starosta Mgr. Antonín Krák a p. 

místostarosta ing. Pavel Štindl. Pozadu nezůstali ani naši členové - p. Pri-

lipin předal bonboniéru a p.Kozák nás obdaroval růžičkou.

14. března jsme navštívili Hradní muzeum na zámku v Českém 

Krumlově, zašli si na dobrý oběd a poté prošli město postranními ulička-

mi a parkem podél řeky na zastávku u „Skleníku“. Příjemný zážitek nám 

umocnilo i nádherné slunečné počasí.

15. března jsme měli soutěž v klubovně pionýrů ve staré škole.

Pravidelně se setkáváme každé úterý a čtvrtek v naší klubovně. Zde si 

můžeme promítat některé zdokumentované záležitosti jako např. záplavy 

v Českém Krumlově 2002 nebo nádherné sgrafita na domech ve Slavoni-

cích, úžasnou krajinu na Šumavě, památky ze zahraničí apod.

Soutěžní odpoledne seniorů a pionýrů

Náš klub seniorů přijal výzvu pionýrů k soutěžnímu klání v jejich 

klubovně. Proto jsme se 15. března 2012 sešli místo v naší klubovně v 

klubovně pionýrů ve staré škole. Tam pro nás pionýři se svými vedoucí-

mi připravili posezení se soutěžemi, ve kterých se utkalo 8 členů klubu 

seniorů se stejným počtem pionýrů. Soutěžily smíšené dvojice, které byly 

nalosovány před vlastní soutěží.

Soutěžili jsme v určování postaviček z pohádek a večerníčků, hráli 

jsme hru „Kufr“, kdy děti na základě seniorské nápovědy hádaly pod-

statná jména a naopak my senioři jsme pomocí pantomimy dětí určovali 

slovesa. Při kávě a čaji s výborným „třeseným“ koláčem (obsluhu prová-

děly děti) jsme luštili křížovky, doplňovali přísloví a povídali si s dětmi. 

Užili jsme si legraci a odpoledne velmi rychle uběhlo. A kdo zvítězil? 

Přece všichni účastníci, protože byly překonány vzájemné obavy z toho, 

že něco nezvládneme.

Dětem i všem, kteří se na tomto odpoledni podíleli, děkujeme.

Za klub seniorů Jiřina Kozáková 

Lýkovec jedovatý (Daphne mezereum) je chudě větvený, listnatý, opa-

davý a prudce jedovatý keř, který dorůstá výšky 30 - 150 cm. Kvete brzy 

na jaře, ještě před rozvinutím listů (únor - duben). Silně vonící květy 

trubkovitého tvaru mají růžovou barvu a lze je nalézt i v době, kdy příro-

da ještě leží pod sněhovou pokrývkou. Většina podlouhlých listů roste na 

koncích větví. Plody jsou kulaté červené peckovice, mající silně hořkou 

chuť. Lidové názvy čertovo lejko, nešlechetník, mordýř lidský poukazují 

na to, jak je lýkovec nebezpečný. Už jen při vdechování vůně květů se 

lze otrávit. Vážné otravy pak mohou nastat vstřebáním kůží či požitím. 

Několik plodů této rostliny se stává smrtelnou dávkou. U nás je lýkovec 

jedovatý řazen mezi ohrožené druhy. Častěji než na křovinatých stráních 

a ve světlých listnatých lesích ho nalezneme v zahradách a na skalkách. 

I v naší obci se tento nenápadný keř vyskytuje. Několik exemplářů roste 

na hranici louky a lesa nad novou zástavbou v osadě Horní Němče. 

- dn -

Lýkovec jedovatý
Větřenská květena

Větrník - 131.indd   4Větrník - 131.indd   4 19.4.2012   8:52:3919.4.2012   8:52:39


